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A� témahét� lényege� az� volt,
hogy�megismerjük�önmagun-
kat�és�másokat.
A témahéten több csoportra
osztottak be minket, ezeket a
csoportokat pszichológusok
vezették. Az első nap főleg az
ismerkedéssel telt. Kicsit fura
volt magunkról beszélni, be-
szélni több percen keresztül a
másiknak, akivel nem is biztos,

hogy szívesen beszélnél. A na-
pok során sok játékot játszot-
tunk, amik szerintünk nem
mindig kapcsolódtak a témahét
témájához. Ami pozitív volt,
hogy a játék után mindig elma-
gyarázták a játék lényegét,
hogy az miben volt hasznos ne-
künk.
Dispután is részt vettünk, itt
megtanultunk közbeszólás nél-
kül vitatkozni egymással adott

témákról. Például: könnyűdro-
gok legalizálása, létezik-e fiú
és lány között igazi barátság…
stb. Ezekről 3 fős csapatokban
vitáztunk, másik 3 fős csapa-
tokkal szemben, körülbelül ne-
gyedóráig. A vita végén a bíró
döntötte el, hogy melyik csapat
győzött.
Zádor�Tamás,�Vida�Gergely

A márciusiA márciusi
nyolcadikos témahétnyolcadikos témahét

Visszatekintés

A témahét két különböző do-
logból állt, ebből az egyik volt
az előadások végighallgatása.
Az öt nap során négy előadást
hallgathattunk meg korabeli
dolgokról. Az első nap délelőtt-
jén Horn tanár úr vezetett be
minket a századfordulón élő
polgárok életviszonyaiba, élet-
körülményeibe, ekkor kaptunk
egy képet arról, hogy mivel ál-
lunk szemben. Eljött hozzánk
Erő Zoltán, építész-tervező, aki
Budapest építészeti korairól
beszélt a rómaiaktól egészen a
világháborúk időszakáig, egy
másik nap pedig Gyarmati Ist-
ván zongorista, zongorakísérő
művész úr tartott egy jó hangu-
latú, zenés előadást, amelynek
témája a korabeli zeneművé-
szet volt. Még ugyanezen a na-

pon hallgathattunk egy sokkal
kevesebb sikert aratott elő-
adást, ami a századforduló ká-
véházainak hangulatát, jelentő-
ségét próbálta bemutatni.
Másik része a témahétnek a
csapatos projekt volt. Jobban
mondva projektek, ugyanis
összesen kettő volt, illetve egy
évfolyamprojekt, amivel a té-
mahetet kívántuk zárni. Az első
ilyen csapatos feladat egy bu-
szos városnéző túra készítése
volt, amelynek keretében a szá-
zadfordulón épített vagy akko-
riban fontossá vált épületeket,
építményeket kellett bemutat-
ni. Délutánra meglett a győztes
csapat, nekik ezt a túrát másnap
valóra is kellett váltaniuk. Ked-
den tehát buszra ültünk és jár-
tuk a várost, néhol kiszálltunk,

néhol pedig vezetőink bölcs
szavait ittuk. Második projek-
tünk egy társadalmi réteg be-
mutatása volt, ami csoporton-
ként változott, így volt, aki a
nagytőkéseket és volt, aki a
köztisztviselőket kapta alanyul
– az előadások mindenesetre
egész jól sikerültek.
Végül eljött a csütörtök dél-
után, aztán eljött a péntek, és az
évfolyam készen állt, hogy elő-
állítson gyakorlatban is egy ko-
rabeli kávéházat, korabeli dísz-
lettel, korabeli szórakoztatás-
sal, zenével, beöltözött szerep-
lőkkel, pincérekkel, illetve ren-
geteg étellel és itallal. Enged-
jék meg, hogy elmondjam sze-
rény véleményemet erről a pro-
jektről. Úgy gondolom, az év-
folyam majdnem hároméves
történetében ez a projekt sike-
rült a legjobban, ha nem tökéle-
tesen. Sokan másképp gondol-
ják, unalmasnak találták, de ne-
kem nagyon tetszett ez a téma-
hét. Remélem, nem ez volt az
utolsó ilyen.

Turczi�Ádám

Egy hét a múltbanEgy hét a múltban
Budapest témahét a kilencediken

Szeles,�esős�márciusi�hétnek�ígérkezett�a�kilencedik�évfolyam
harmadik�témahete,�amelyet�a�Tavaszi�Fesztivál�megszervezé-
sének�kívántunk�szentelni.�Legalábbis�így�volt�ez,�amíg�a�pat-
rónusi�gárdánk�úgy�nem�határozott�(az�évfolyamunk�viselke-
désére�alapozva�a�döntést),�hogy�a� témát�megváltoztatják,�a
szervezés�első�fázisát�pedig�majd�ők�megoldják.�Szóval�a�téma
ezek�után�a�„Polgári�élet�a�századforduló�Budapestjén”�lett,
de�mi�csak�Budapest�témahétnek�hívtuk.
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Szakválasztás témahét  a 9.ny. évfolyamonSzakválasztás témahét  a 9.ny. évfolyamon

Április 26-án, reggel 5 órakor
találkoztunk a Liszt Ferenc
Nemzetközi Repülőtéren. A
gép a Londontól nem messze
fekvő Gatwick Repülőtéren
landolt. Első úti célunk Oxford
volt, ahol sokat sétáltunk, meg-
néztük a híresebb egyetemeket
és kollégiumokat, többek közt
azt a helyet, ahol a Harry Pot-
ter-filmek étkezős jeleneteit
forgatták. Ezután megismer-

kedtünk a családokkal, akiknél
a kirándulás ideje alatt tartóz-
kodtunk. Az elhelyezés 3-4-es
csoportokban volt, London kül-
városában, kertvárosi házak-
ban. A nyelviskolába minden
nap metróval mentünk, ott pe-
dig 3 órát töltöttünk el egy ja-
maicai tanárnő társaságában. A
második nap végigsétáltunk
London belvárosán, szabadidőt
kaptunk a China Townban és

környékén, és kiállításokat néz-
tük a National Galleryben. A
harmadik nap megtekintettük a
British Museumot, sétáltunk az
Oxford Streeten. A negyedik
nap tanulással telt, majd dél-
után egy pubból néztük a kirá-
lyi esküvőt, egy adag
fish&chips társaságában. Az
ötödik napon a Portobello Ro-
ad-i bolhapiacon jártunk, és lá-
togatást tettünk a Science Mu-
seumban. A hatodik nap renge-
teg sétával telt: meglátogattuk
a Tower of Londont, a Tate
Modernt és a Globe színházat
is. Látogatásunk 7. napján
meglátogattuk „a Föld közép-
vonalát”, Greenwich-et. A
nyolcadik napon rengeteg időt
tartózkodtunk a Hyde Parkban,
de a Natural History Museum-
ban is eltöltöttünk néhány órát.
A kilencedik napon körbesétál-

tuk a Westminster negyedet,
meglátogattuk például a Big
Bent, a Westminsteri apátságot
és a Buckingham Palace-t, de a
London Eye-ra is felültünk,
ahonnan csodás kilátás nyílt
egész Londonra. Az utolsó tel-
jes napon benéztünk a Madame
Tussauds viaszmúzeumba, és
újabb parkokat látogattunk
meg. Az utazás napján még
megnéztük a Hampton Court
Palace-t, majd a reptérre men-
tünk. A repülő szombat kora
hajnalban landolt. Néhány apró
konfliktust kivéve az utazás jó
hangulatban telt, sokat gyako-
rolhattuk a nyelvet. Kétségkí-
vül ez volt az eddigi legjobb té-
mahetünk, és felejthetetlen em-
lék marad.

Solti�Hanna,�Jávor�Anna
Fotók: Sosovicza Anna

A� márciusi� témahetünk� a
szakválasztásról� szólt,� hogy
művészetisek� vagy� gimisek
legyünk,� illetve� megismer-
kedtünk� Győrfi� Annával,� az
iskolapszichológussal,�aki�ké-
sőbb� Londonba� kísért� min-
ket.
Az első napunk a fotó szak
megismerésével telt. Csopor-
tokra váltunk szét, és állomá-
sokra mentünk, ahol bemutat-
tak nekünk egy-egy dolgot a
fotózással kapcsolatban. Ösz-

szesen 4 állomás volt, és a 13.-
osok voltak az úgynevezett ta-
náraink. Voltunk laborban, mű-
termi fotózáson, terepfotózáson
illetve vetítésen. Délután el-
kezdtünk megismerkedni An-
nával, különféle játékokat ját-
szottunk, ami azt mutatta, hogy
mennyire ismerjük egymást, il-
letve segítette, hogy még job-
ban megismerjük egymást.
A második nap három csoport-
ra oszlott az osztály, két cso-
port a patrónusainkkal volt, egy
pedig Annával, így én is. Játé-

kok voltak megint csak, hogy
mennyire ismerjük egymást,
délután pedig vetélkedők.
A harmadik napon a Marczibá-
nyi téri művelődési házba men-
tünk, ahol egy interaktív szín-
házi előadáson vettünk részt.
Volt 4 szereplő, mindig másnak
öltözve. Néha megállították a
darabot, és akkor nekünk oda
kellett menni, beszélgetni ve-
lük, és úgy alakítani az elő-
adást, ahogy azt mi szerettük
volna. Ez nagyon tetszett. Ezen
a napon korán végeztünk, így a

délutánunk szabad volt.
A negyedik és ötödik napon
már csak angol vizsgát írtunk,
hogy megnézzük, milyen szin-
ten tartunk most.
Szerintem maga a témahét jó
volt, a fotózást nagyon élvez-
tem, viszont a játékoknak nem
volt túl sok értelmük. Annyira
nem ismertük meg egymást
jobban, Annát meg még kevés-
bé. Azért jó volt, szerintem
majdnem mindenki élvezte.

Jávor�Anna

LLondon témahétondon témahét
a nyelvi évena nyelvi éven

A� 9.� ny.� évfolyam� utolsó� témahete� idén� egy� külföldi� utazás
volt,�melynek�célpontja�„a�királyok�városa”,�London�volt.�A
11�napos�kirándulás�alatt�London�sok-sok�nevezetessége�mel-
lett� meglátogattuk�Greenwich-et� és� Oxfordot� is,� és� emellett
nyelviskolába�is�kellett�járnunk.



Az első napot egy zenés meg-
nyitóval, Horn György igazga-
tó beszédével, valamint a 11.
évfolyamos nyelvi csoportok
előadásával kezdték, amelyben
a tánctól kezdve a jódlizásig
minden volt. Rögtön ezután az
első emelet felé vettem az
irányt, ahol Kelemen Marcell a
művészeti képzősök kiállításá-
nak megnyitóját tartotta. Az
amerikai fociról sajnos lema-
radtam, de sok pozitív vissza-
jelzést hallottam róla. Innentől
kezdve már csak a tornaterem-

ben töltöttem az időmet, ahol
kidobós és floorball is szerepelt
a repertoárban. A vívás bemu-
tató különösen tetszett, bár elég
kevesen voltunk. Jakab Péter
úgy gondolta, nem untat min-
ket a vívás történetével, egyből
a közepébe vágott, és megmu-
tatta a víváshoz szükséges öltö-
zéket, valamint beszélt a tőrök
közti különbségekről.
A csütörtöki napot sokan parti-
zánnal kezdték, aztán a máso-
dik emeleti asztalitenisz-baj-
nokság alatt a könyvtárban ar-

ról beszélgettek, hogy szükség
van-e kötelező irodalomra, és
ha igen, akkor miért nem. A so-
kat látogatott programok között
szerepelt az egész napos film-
klub; a földszinti kisiskolában
a Keresztapa-trilógiát, az első
emeleten pedig a Gyűrűk Urát
vetítették le. A félórás erőöt-
próba után korfball-bemutató
várta az érdeklődőket, ahol saj-
nos a vendégcsapat végül hat
pont különbséggel megverte
kis csapatunkat.
A pénteki napot érdemes volt a
tornateremben tölteni. Reggel
ismét partizánozhattunk, utána
jött a röplabda, ez idő alatt az
aulában egy egyórás elsőse-
gély-bemutatót tartottak. A ko-
sármeccsek izgalmasak voltak,
egy-egy jó védésnél elismerő

tapsvihar fogadta a játékosokat
a közönség részéről. Az állandó
programok közé tartozott a pa-
lacsintázás, a kerámia játszó-
ház, a karaoke, az arcfestés és
még sok érdekes dolog.

Takács�Krisztina

Tavaszi Fesztivál 2011Tavaszi Fesztivál 2011
Mivel�ez�volt�az�első�Tavaszi�Fesztivál,�amin�jártam,�nem�volt
viszonyítási� alapom,� így� más� emberektől� informálódtam.�A
szervezés�eleinte�döcögős�volt,�de�aztán�beindult�–�nyilatkozta
egy�neve�elhallgatását�kérő� személy.�Az�eddigi� fesztiválokon
külön�volt�sportnap,�most�azonban�minden�nap�találkozhat-
tunk�egy-egy�sportággal,�a�többségét�ki�is�próbálhatták�a�lá-
togatók.
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A 9.ny-esek nagy feladat előtt
állnak, ugyanis ebben az idő-
szakban kell dönteniük arról,
hogy milyen úton folytatják to-
vább tanulmányaikat. Köztük
vagyok én is. Számomra renge-
teg érv szól mind a művészeti
(párhuzamos), mind a gimnázi-
umi képzés mellett. A művé-
szetin művészettörténetet, raj-
zot, fotót vagy díszlet- és jel-

meztervezést tanulhatunk, a gi-
min második nyelvet, GO-t
(Gazdálkodj okosan) és hason-
ló tárgyakat. A művészetisek
sokkal tovább maradnak bent,
viszont kevesebb házit kapnak,
a gimisek viszonylag hamar
hazamehetnek, de több otthoni
feladat vár rájuk. Ebben az év-
ben több alkalmunk is nyílt ki-
próbálni a művészeti tárgyakat,

fotóztunk és ellátogattunk egy
színházba, ahol megnézhettük
a jelmeztervező műhelyt és a
színpad mögötti díszleteket.
Számomra nagyon nehéz volt a
döntés, mivel érdekelnek a mű-
vészetek, de fontosnak tartom a
nyelvtanulást is, ráadásul más
elfoglaltság nemigen férne bele
az időmbe. Féltem attól is, mi
lesz, ha rájövök, mégsem sze-

retnék ezzel komolyan foglal-
kozni, váltani pedig nehezen
lehet. És bár végül én a gimná-
ziumi képzés mellett döntöt-
tem, ajánlom a művészetit
azoknak, akik a jövőben is ha-
sonlóval szeretnének foglal-
kozni, mert szerintem nagyon
érdekes és élvezetes.

Solti�Hanna

Művészeti vagy gimi?Művészeti vagy gimi?
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Sok szempontból megterhelő
témahét volt ez mind a tanárok-
nak, mind a diákoknak, kö-
szönhető talán ez annak is,
hogy a vonatút hétórás volt.
Legtöbben beszélgetéssel és al-
vással próbálták elütni az időt,
de mások egyszerűen csak az
okostelefonjukat babrálták.
Amitől viszont igazán különle-
ges volt ez a témahét, az a csa-
ládokhoz költözés volt. Ko-
lozsváron találkoztunk befoga-
dó családunkkal, akik a követ-
kező öt napban gondoskodtak
rólunk. Talán ez is adta a téma-
hét egyik leggyengébb pontját
vagy erősségét – ezt mindenki
döntse el maga. Ugyanis voltak
olyan családok is, akik gasztro-
nómiai és kulturális körútra vit-
ték el vendégüket, de persze
voltak kevésbé készséges csa-
ládok is. Így mindenki más ké-

pet kapott a témahét legvégén,
hiszen az iskolai programok
mellett a témahét nagy részét a
befogadó családdal töltöttük.
Erdélyben rengeteg látnivalót
csodálhattunk meg: más-más
vallások templomait, Kalota-
szeg falvait, sóbarlangot, üveg-
gyárat és egy különleges ter-
mészeti képződményt, a Tor-
dai-hasadékot. Mindenhol
készségesen álltak rendelkezé-
sünkre, magyarul mutatták be
nekünk ezeket a helyeket,
mondták el történetüket.
Ez a pár nap szólt még a kultu-
rális különbségekről is. Átél-
hettük a Romániában élő ma-
gyar szubkultúra mindennapja-
it, és megismerhettük az erdé-
lyiek és köztünk lévő különb-
ségeken túl azt is, hogy mi a
közös bennünk a nyelvünkön
túl. Mindig érdeklődve figyel-

tem ezeket az embereket, és
próbáltam kérdezni tőlük, hogy
többet tudjak meg szokásaik-
ról, életmódjukról, míg rá kel-
lett jönnöm, hogy egyes telepü-
léseken szinte úgy éreztem ma-
gam, mintha Magyarországon
lennék.
Összegezve, egy igazán jó té-
mahéten vagyunk túl, a maga
kis problémáival. Az utolsó es-

te pedig egy kolozsvári szóra-
kozóhelyen remekül összegyűlt
az évfolyam, és mindaddig ki-
válóan éreztük magunkat, amíg
be nem toppantak a patrónu-
sok, és mindenkit hazazavar-
tak.
Augusztus végén várjuk az er-
délyieket vissza!

Halpern�Bence�Márk

Erdély témahétErdély témahét
Teljesen�újféle�témahétnek�lehettek�résztvevői�a�tizedik�osztá-
lyos� tanulók.� A� helyszín,� az� idő,� a� látnivalók� és� a� kultúra
mind-mind� teljesen� más� volt� –� hiszen� Erdélyben� kirándul-
tunk,�majdnem�egy�hétig.

Március 15-e nagyon fontos
esemény hazánk történelmé-
ben, az 1848-as forradalom ün-
nepe. Erről a napról ország-
szerte megemlékezünk. Így van
ez iskolánkban is. Mivel ez itt
az első évem, nincs összeha-

sonlítási alapom a korábbi ün-
nepségekkel kapcsolatban, de
az idei nagyon színes és érde-
kes volt. Minden évfolyam ka-
pott egy „mottót”, ennek kellett
meghatároznia az előadást. Az
előadás műfaja lehetett vers,

mozgókép, színdarab, ének és
még sok más is. Szerintem
mindenki remekül teljesítette a
feladatot, sok egyedi, kreatív
megoldás született. Nagyon tet-
szett, hogy ebben az iskolában
nem csak egyszerűen verset
mondunk és elénekeljük a szo-
kásos dalokat, hanem minden
évfolyam megmutathat egy ki-
csit magából is. Jó, hogy itt ko-

molyan veszik a megemléke-
zést, mert szerintem nagyon
fontos, hogy tisztelegjünk azok
előtt, akik feláldozták az élet-
üket a szabadságért. Remélem,
még sok ilyen vagy hasonló
előadásban lehet részem itt, az
AKG-ban.

Solti�Hanna

Március 15-eMárcius 15-e
az AKG-banaz AKG-ban
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Az első napon, hétfőn, három
előadást hallgathattunk meg,
ebből egyet egy évfolyamtár-
sunktól, Balogh Ákostól, a má-
sik kettőt két vendégelőadótól.
Mindhárom előadás érdekes és
izgalmas volt, bár sajnos túl
sok volt a három közt az átfe-
dés, így a harmadik már elég
unalmas volt. Később részt ve-
hettünk a vaksággal kapcsola-
tos programokon, sötétben kel-
lett tárgyakat kitapogatnunk,
megismerkedhettünk a Braille
írással, a gyengénlátók és va-
kok által használt különleges
tárgyakkal, és a fehér bot hasz-
nálatát is megtanulhattuk.
Kedden mindenkinek egyéni,

saját programja volt. Jómagam
a Down Alapítvány foglalkoz-
tató központjában töltöttem a
délelőttöt két társammal. Az-
nap délelőtt például bőrtárgy-
készítéssel foglalkozhattunk az
ott dolgozó emberekkel együtt,
nyakláncokat, karkötőket ké-
szítettünk – ebben az intéz-
ményben tanítják ugyanis a fo-
gyatékkal elő embereknek a
bőrtárgykészítést, konyhai ki-
segítő munkát, kertészkedést és
a gyöngyfűzést is, ezekből pe-
dig akár OKJ-s vizsgát is tehet-
nek, ezáltal szakmát szereznek.
Délután az AKG-ban a Balta-
zár Színház remek előadását
láthattuk, szerelemről, szexről,

emberi kapcsolatokról, Down
szindrómás és más fogyatékkal
élő emberek előadásában.
Szerdán szintén a Down Ala-
pítvány intézményében jártam,
csak ez alkalommal a Kőbá-
nya-Kispesthez közeli gondozó
otthonban. Ezen a napon sokan
voltunk ott, de mindenki más-
sal foglalkozhatott, így min-
denki azt csinálhatta, ami érde-
kelte. Délutánig ott voltunk, én
magam sokat beszélgettem az
ott lakókkal, segítettem az ebéd
előkészítésében, és kimondot-
tan jól éreztem magam.
Csütörtökön megint a Down
Alapítványnál, ismét a foglal-
koztató központban voltam, ez-
úttal gyöngyfűzéssel is foglal-
koztunk, egész délelőtt és fél
délután ott voltunk, ez is na-
gyon jó élmény volt számomra.
Pénteken ismét meghallgathat-
tunk egy előadást, jómagam
egy pszichológus hölggyel a
másság elfogadásáról szóló be-
szélgetésen vettem részt, de vá-
lasztható volt más típusú elő-
adás is, például az autizmusról
szóló, vagy lehetett beszélgetni
tapasztalati szakértőkkel. Ezek
után egy szabadon választott
filmet nézhettünk. Én a Gyil-
kos labda című amerikai-kana-
dai dokumentumfilmet néztem

meg, ez egy paralimpiai sport-
ágról és annak játékosairól
szólt, ezt a filmet mindenkinek
tudom ajánlani.
Azokon a helyszíneken kívül,
ahol én voltam, évfolyamtársa-
im részt vettek programokon az
Addetur iskolában, a Gézengúz
Alapítványnál, a SINOSZ-nál,
a MEREK-nél, a Dr. Török Bé-
la iskolában és még több he-
lyen is.
Összességében mind nekem,
mind rengeteg évfolyamtár-
samnak hatalmas élmény volt a
témahét, rengeteg korlátot le-
döntött bennünk, talán ez volt
az eddigi legrendesebben szer-
vezett témahetünk, és mondha-
tom, nem igazán unatkoztunk.

Kóka�Bianka

„Élet a burkon kívül” témahét„Élet a burkon kívül” témahét
a Kő-Papír-Olló évfolyamona Kő-Papír-Olló évfolyamon

Idei�márciusi� témahetünkön�a� fogyatékkal�élők�életével� fog-
lalkoztunk.�Rengeteg�különböző�programon�vehettünk�részt,
röviden�szeretném�most�összefoglalni�saját�személyes�tapasz-
talataimat.
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Először vonattal utaztunk,
majd Sátoraljaújhelyen fel-
szálltunk egy buszra, és 30 perc
után megérkeztünk a tábor-
helyre. Faházakban laktunk,
amikben az első napokban nem
volt fűtés, így a hét végére so-
kan megbetegedtek. Saját fű-
tést kellett alkalmaznunk, így
hajszárítóval és forróvizes pa-
lackokkal próbáltunk fűteni.
Bózsva egy kis falu, a falu kö-
zepén lévő kis szikláról be le-
het látni az egész falut és több

környező települést is. A falu
légköre nagyon megtetszett,
mivel minden ember földet
művel, a helyiek segítőkészek
és tisztelik a környezetüket. A
tábort három termtud. tanár
szervezte, Tatai Réka, Nádori
Gergely és Marsi Zoltán, ve-
lünk voltak még a patrónusaink
és Hantos István tanár úr is, aki
a 9pk10g évfolyamot kísérte.
Eleinte mindenkinek nehezen
indult be a hét, de mikor áttér-
tünk a helyszíni „terepgyakor-

latokra”, akkor azokat már
mindenki szívesen csinálta.
Nekünk a geocaching tetszett
az összes foglakozásból a leg-
jobban. Ez abból áll, hogy egy
elrejtett geoládát nekünk kell
megkeresnünk GPS segítségé-
vel.
Utolsó előtti nap az egész évfo-
lyam 8-as csoportokba tömö-
rülve indult el az egész napos
túrára. A 9pk10g-sek által szer-
vezett túra Bózsváról indult és
a füzéri vár volt a cél. A túra út-
vonala mentén 5 állomás volt,
ezeken különböző feladatokért
lehetett pontokat kapni. A ke-
rettörténet az volt, hogy megöl-
tek egy kerecsensólymot, ami-
nek eszmei értéke 1 millió fo-

rint, és minket hívtak segítsé-
gül, hogy kiderítsük, ki a gyil-
kos a patrónusaink közül (a kör
szűkítését segítették az állomá-
sok is).
A témahét folyamán minden
feladatért adott pontszámot
kaptunk, és a tábor egy vizsgá-
val zárult, aminek pontszáma
összeadódott az addigi pontok
összességével, és az így kapott
pontok alapján kaptuk a jegy-
ünket.
Érdekesség: a faluban nem le-
hetett Coca Colát venni, ezért
Nagy András tanár úr az egész
hetet szorongásban töltötte, így
a foci se ment neki túlságosan
jól.

Zádor�Tamás,�Tari�Péter

Témahét BózsvánTémahét Bózsván
Ez�volt�a�2.�termtud.�témahetünk,�most�Borsod-Abaúj-Zemp-
lén�megye�egyik�kis�falujába,�Bózsvára�utaztunk.

Izgalommal vártam az idei
AKG szülinapot, nemcsak
azért, mert nekem ez volt az el-
ső, hanem azért is, mert amúgy
is nagyon jónak ígérkezett.
Először is kaptunk egy listát,
rajta a csoportvezetőnk nevé-
vel, akit meg kellett keresnünk,
és telefonszámot kellett cserél-
nünk vele. Ezután fel kellett
kutatnunk a többi csapattársun-
kat is. Elérkezett a „nagy nap”,

a csapatok reggel 9-kor talál-
koztak a város különböző pont-
jain. Mikor mindenki megérke-
zett, kerestünk egy nyugalma-
sabb helyet – ahol lehetőleg ká-
vé is volt –, és megismerked-
tünk egymással. Az idei téma
az egymás iránti felelősség
volt, ebben a szellemben kellett
mottót megfogalmaznunk. El-
indultunk, hogy teljesítsük a
feladatainkat Budapest külön-

böző helyszínein, és begyűjt-
sünk annyi színes szalagot,
amennyit csak tudunk. A hely-
színek között volt a Deák tér,
az Andrássy út és a Hősök tere
is. Az utóbbi volt a végső állo-
más, ahova minden csapatnak
meg kellett érkeznie. Az egész
teret a suli diákjai foglalták el,
színes lufikkal a kezükben, so-
kuk fején az összegyűjtött sza-
lagokkal. A háttérben az AKG

rap szólt. Ekkor kezdődött meg
az avatás. Az avatatlan diákok
(köztük én is) körbe álltak. El-
mondtuk az „esküt”, az avató-
ink pedig ránk adták a pólót és
felengedtük a színes lufikat az
égbe. A hideg ellenére nagyon
jól éreztük magunkat, sokat be-
szélgettünk, tortáztunk, és örül-
tünk, hogy most már hivatalo-
san is AKG-sok vagyunk.

Solti�Hanna

AKG szülinapAKG szülinap
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Csütörtökön kora reggel márindulásra készen álltunk azAKG-ban. A buszban történtgyors helyfoglalás után in-dultunk is az első állomásra.Hosszú utunk Pécs felé ha-mar félbeszakadt, megér-keztünk első állomásunkra,a százhalombattai olajfino-mítóba.Bemelegítésként egy pre-zentációt tekinthettünk meg,amely bemutatta az olajfino-mító működését, érdekes is-meretekkel gazdagítva tu-dásunkat. Megtudhattuk,hogy Magyarországon aMOL foglalkozik egyedülkőolaj-finomítással. Az1991-ben létrehozott Ma-gyar Olaj- és Gázipari Rész-vénytársaság, a MOL Rt. mamár Közép-Európa egyiklegjelentősebb multinacio-nális vállalatává nőtte ki ma-gát. Azt is megtudtuk, hogya MOL-nak számos leány-vállalata működik, s hogycsak ezeknél a leányvállala-toknál 30 ezer ember dolgo-zik. A MOL csoport tizen-egy országban működtet töl-tőállomásokat. 15 országbanvégeznek olaj-és gázkutatásitevékenységet, és 7 ország-ban termelési tevékenysé-get. A százhalombattai fino-mító 1965 óta üzemel, kapa-citása évi 8,1 millió tonna.Magyarországon csak itt fo-lyik kőolaj-desztilláció. Szá-mos vegyipari terméket állí-tanak itt elő az üzemanya-gok mellett. A mindenigényt kielégítő előadás utánkörülnéztünk a finomító te-rületén, igaz, csak a busz ab-lakain keresztül. Így is érde-kes volt megszemlélni a Ba-

rátság-vezetéket, amely egyhatalmas és bonyolult cső-rendszer. 2005 óta egyéb-ként a környezetvédelem ér-dekében számos sikeres pro-jektet végeztek el Százha-lombattán, melyek segítsé-gével csökkentették a kör-nyezetszennyezés mértékét.Ezután továbbmentünk Bá-taapátira, az éppen épülőatomhulladék-temetőt meg-nézni. Ez számomra egy ki-csit izgalmasabbnak tűnt,mint az előző programunk,így már izgatottan vártam,hogy láthassam a végelátha-tatlan hosszú barlangokat,amelyek nemsokára megtel-nek kis és közepes radioakti-vitású felszerelésekkel, vé-dőruhákkal és egyéb eszkö-zökkel, melyek a paksiatomerőműből érkeznek.A bátaapáti atomhulladék-temető építése már 1993-ban tervbe volt véve, azazakkor még csak az, hogy va-lamikor fog épülni egy eh-hez hasonló hely. Számoskutatás és vizsgálat utánmegállapították, hogy ez ahely pont megfelel az atom-hulladék hosszabb idejű tá-rolására, köszönhetően avízmentesen záródó gránitf-alaknak. Mindezek után el iskezdték a munkálatokat, shamarosan véglegesen eltudják helyezni az atomhul-ladékot, amely most átme-neti tárolókban van. Meg-néztünk a hely kialakításárólés a hulladék elhelyezésérőlis egy filmet, ami nagyon ér-dekesnek bizonyult. Számosvizsgálatot csinálnak otthelyben, hihetetlen sok óv-intézkedést tesznek, hogy

ezek a tárolók akár egy ter-mészeti katasztrófát is kibír-janak. Ezek a biztonságikérdések, látva a japán föld-rengés során bekövetkezettproblémákat, úgy gondo-lom, valóban nagyon fonto-sak. Egy olyan ruha, ame-lyet az atomerőműben hasz-náltak, akár hatszáz évig issugározhat még. Miután el-készül a 250 méterrel a földfelszíne alatt épülő temető,oda fogják betontartályokbatéve elhelyezni véglegesen ahulladékokat, melyek többszáz és több ezer évig is áll-hatnak ott akár. Az előadásután lementünk a barlangok-ba, ahol nagyban folyt amunka, éppen betonozták aföldet az átjáróknál.Nagyon tetszett nekem ez ahely, ám máris mentünk to-vább, most már azonbancsak a szállásunkra, mely  aHársfa fogadó volt Pécsett.Szigorú hölgy közölte ve-lünk a szabályokat, s utánamindenki mehetett dolgára.Később mindannyian lesé-táltunk a városba, ahol szétlehetett nézni. Nem sokszorvoltam Pécsett, de az egyiktémahetünket itt töltöttük,így emlékeztem néhányhelyre, és jó volt viszontlát-ni a várost. Szép hely Pécs,

és van egy jó kis kávézó is,ahová rögtön be is ültünkenni, inni. Tizenegyre min-denki hazaért, és fáradtanfeküdtünk ágyba, hogy rög-tön álomba is merüljünk.Másnap kora reggel reggeliután buszra pattantunk, ésnekivágtunk Pécsnek, hogymegnézzük a Délhús vágó-hidat. Mindenki frissen ésvidáman toppant be a hely-re, ahol fél malackák lógtaka levegőből. Ott is előszöregy előadáson vettünk részt,amiből megtudtuk, hogyfontos, hogy az országbanélők magyar termékeket vá-sároljanak. Megmutatták ne-künk, hogy hogyan kell fel-venni a védőruhát, amibenmindenki hihetetlenül idió-tán nézett ki. Felvettünkmég a fejünkre egy védőhá-lót, a cipőnkre is kaptunkvédőcipőt, s miután a kezün-ket is lefertőtlenítettük, me-hettünk is megnézni a vágó-híd működését. Itt Pécsettcsak a készen kapott féldisznókkal foglalkoznak.Végigsétáltunk, és láthattuk,ahogy a felakasztott disznó-kat lökték odébb, s az egy-más mellett álló férfiak ésnők szedték ki belőlük afontosabb részeket, és do-bálták félre a fölöslegeseket.

Terepre meredveTerepre meredve
Patkánybél,�ammonitesz,�borospincék,�tevehor-monok,�egy�kis�ízelítő�a�háromnapos�terepgya-korlat�nyalánkságaiból.
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Nagyon sokan dolgoztak ott,mindenkin volt védőfelsze-relés, hogy ne vágják megmagukat. Szerencsére ritkánszoktak balesetek előfordul-ni, de volt olyan eset is,hogy az egyik dolgozó rosz-szul fogta meg a húst, és vá-gás közben a kés pont a szí-vébe szúródott. Nem olyanrég tűzeset is történt a pécsikartonraktárban. Futószala-gok mellett haladtunk el,ahol fáradhatatlanul dolgoz-tak az emberek, volt egy né-ni, aki a futószalag végénállt, oda érkeztek a lega-próbb húsdarabok, s ő ruti-nos mozdulatokkal válogat-ta ki, hogy melyik húsnakmelyik rekeszbe kell kerül-nie. Legalább tíz láda volt!A dolgozók ott fenték a ké-seiket, hogy mindig éleseklegyenek, de azt is megtud-tuk, hogy vannak olyan em-berek, akik a nap végén elvi-szik ezeket és megélezik.Minden nap befejeztével azegész termet lefertőtlenítik,még a tetőt is. Azért jó voltmegtapasztalni, hogy való-ban figyelnek a higiéniára!Utunk végén egy közös cso-portkép erejéig még pózol-tunk vicces ruháinkban, sutána mentünk is tovább aPécsi OrvostudományiEgyetemre.A hely hangulata rögtönmegfogott. A diákok kintücsörögtek a padokon, anapsütésben (végre jó idővolt!), beszélgettek, feküd-

tek a fűben, ebédeltek. Bentaz épületben nagy nyüzsgésvolt. Sok külföldit lehetettlátni, igazán sokszínű helyez az egyetem. Az egyik voltAKG-s diák fogadott min-ket, aki itt tanul az egyete-men, nagyon jó fej volt, velemég beszélgettünk egy ki-csit az előadások után. Na-gyon sok emberrel találkoz-tunk, és nagyon sok ember-től hallottunk előadást min-denféle témában. Először isláttunk patkányboncolást,ami nagyon izgalmas volt.Furcsa volt látni a patkánydobogó szívét, a kis pihegőtestét, miközben a szerveketcsak úgy kidobálták az állat-ból. Volt, ahol a testhőmér-sékletüket vizsgálták, úgy,hogy berakták őket egy víz-zel teli üvegdobozba, s őkazon belül voltak egy másikdobozban, plusz egy akkoraketrecben, mint ők maguk.A végbelükön keresztül ve-zettek fel egy 10 cm-es csö-vet, és annak a segítségévelvizsgálták a testhőmérsékle-tüket. Innen továbbmentünkaz egyetem melletti kliniká-ra, itt a radiológián néztünkkörül alaposabban. Ismétnagyon hosszú előadásokathallottunk, melyeknek bizo-nyos részei egészen izgal-masak voltak.Délután Marsi tanár úr egyikismerőséhez mentünk, ott isigazán érdekes dolgokathallhattunk különböző kuta-tásokról, már amit én sze-

mély szerint megértettem,az mind izgalmas volt.Ezután a Pannon Powerbentettünk látogatást. Ennek azerőműnek a fő ellátási forrá-sa a beszállított fa. Ide csakbeteg vagy másfajta meg-munkálásra alkalmatlan fá-kat szállítanak vonaton vagyteherautón. Mikor bejártukaz erőmű területét, elmen-tünk az aprító mellett is,ahol nagyon erősen lehetettérezni a fa illatát, ami nemmindig volt kellemes. Úgymentek sokan végig, hogybefogták a fülüket, mert na-gyon hangos volt a gép. Ahatalmas kazánok mellett iselmentünk, ahol viszont na-gyon meleg volt. Ez a hely istetszett, bár abban még min-dig kételkedem, hogy ez amódszer tényleg környezet-kímélő-e.Este megint bementünk avárosba, s másnap már haza-felé vettük utunkat, de előttemég körbenéztünk egy vil-lányi borászatban, ahol lát-hattuk a hatalmas tartályo-kat, melyekben a borok vol-tak, s a hordókat is lent apincében. Megnézhettünkott régi, az 1940-es évekbenkészült borokat is.A következő programon jurakori ammonitesz-lenyoma-tokat néztünk meg a Vil-lányi-hegységben. Ezek acsiga alakú lenyomatok va-laha tengeri állatok voltak, sma nemcsak a látványukatélvezhetjük, hanem még se-gítenek megállapítani azt is,hogy egy kőzet kora meny-nyire tehető. Az ammonite-szek legnagyobb számbanaz alsó-jurai mészkövekbenfordulnak elő.Az ammoniteszek megtekin-tése után utolsó célunk felévettük az irányt, mely nemmás volt, mint a gemenci er-dő- és vadgazdaság, aholegy igazán lebilincselő fil-met láthattunk, mely bemu-tatta az erdőben lakó állatokés növények életét. Ahogy a

honlapjukon írják, itt „nem-csak vadásztatnak és termel-nek, hanem a természetet isvédik a gemenci erdőgazda-ság szakemberei.” Az erdőés az édes vaddisznók meg-tekintése után előadást hall-hattunk a méhészetről is.Kissé kopár és szomorú voltmég az erdő, a fákon mégnem jelentek meg az elsőhajtások sem, de így is meg-fogott.A szarvasok és őzek utánmegint csak buszba pattan-tunk, s most már tényleg ha-zafelé tartottunk. A buszútonvisszafelé kvízt töltöttünk kimindannyian, a nyertesekértékes ceruzákat és köcsö-göket nyerhettek, s Marsi ta-nár úr szórakoztató horosz-kóp felolvasásait is meg kellemlítenem, ugyanis más-honnan nem tudtam volnameg, hogy 28-a a szerencse-napom lesz.Sok szép élménnyel és hasz-nos tudással tértem haza, smég egy patkányboncolástis láthattam, a tevehormo-nokról pedig majd legköze-lebb. Mert már alig várom aszerencsenapom, pont úgy,mint a következő terepgya-korlatot, amit mindenkinekcsak ajánlani tudok!
Varga�DóraFotók: Ternyik Máté
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Szubjektív:�Amikor� törvényt
alkotunk,�mindig�az�a�legfon-
tosabb� talán,� hogy�meghatá-
rozzuk,� milyen� célt� akarunk
elérni� vele.� Ezért� is� kérde-
zem,�hogy�ön�szerint�mi�az�is-
kolarendszerű�oktatás�célja?
Horn�György: Előrebocsátom,
hogy szerintem nincs törvény-
kezési kényszer. Alapvetően a
törvény jó most, nincs szükség
átfogó törvényre, maximum
korrekciókra. Azonban valóban
egy nagy kérdés, hogy az isko-
la mire való. Az iskolát a XIX.
század végi polgári állam talál-
ta ki, korábban is volt, de akkor
alakult ki maga a tömegoktatás.
Az államnak az a meggyőződé-
se, hogy a társadalom minden
csoportjának szüksége van írni-
olvasni-számolni tudó ember-
ekre. Az a kérdés, hogy az ál-
lam milyen feladatokat vesz át
a családtól. Ez egy nagyon régi
vita. Szinte egész Európában a
tömegoktatás bevezetése min-
denütt állami feladatként jelent
meg, így létrehozzák azt az is-
kolát, ami ma is működik: a ta-
nár 45 perces órában homogén
korcsoportnak tantárgyat tanít.
Létrejött az „állam oktatásvég-
rehajtási intézményrendszere”,

az iskola. Mint a börtön, ahova
beterelik tankötelezett diáko-
kat, és itt az a dolguk, hogy el-
sajátítsák azokat a képessége-
ket, amik feltételei annak, hogy
a társadalom tagjai legyenek.
Ez egy változó hosszúságú idő-
szakot jelöl az elitképzésig,
azaz az érettségig, ugyanis aki
érettségizett, az belépett az elit-
be. A huszadik században ez
megváltozott, azt mondták a to-
tális rendszerek, a diktatúrák,
hogy ne csak az információkat
közvetítsék, hanem az ideoló-
giai értékeket is a fiataloknak.
Ez máig megmaradt, szerintem
ez feleslegessé vált, de tudnod
kell, hogy ezzel kevesen va-
gyunk a szakmában. Tehát rö-
viden: az iskola az eléggé feles-
leges, mint intézmény.
Szub:� A� legtöbben� elvégzik
ma�már�középfokú� tanulmá-
nyaikat,� aminek� lezárása� az
érettségi.�A� legtöbb� változta-
tás�az� érettségit� fogja� érinte-
ni.�A�kérdésem�az�lenne,�hogy
mik� is� ezek� a� változtatások
(pl.� természettudományos
érettségi,� 50� óra� közmunka)
és�mi�az�álláspontja�erről?
H.GY.: Nehéz kérdés. Az érett-
ségiről azt kell tudnunk, hogy
ez a Bach-korszak utolsó bün-
tetése, ugyanis 1850-ben vezet-
ték be. Nagyjából ma minden
17-18 éves tanulóból 70-75%
százalék jut el az érettségiig,
miközben a század elején ez
3% volt. Kétféleképpen lehet
szabályozni az iskolát: tantervi
szabályozással (mit tanítsa-
nak?) vagy kimeneti szabályo-
zással (mit kell a tanítás végére
tudnunk?). Az érettségit nem az

iskola csinálja, hanem ez az ál-
lampolgár és az állam viszo-
nya. Bizonyos dolgokat is köt-
nek az érettségihez, például a
továbbtanulást. Az érettségi na-
gyon hosszú történeti folyamat
után, 2005-ben változott meg,
azóta működik a standard, két-
szintű érettségi. Az eredeti terv
szerint a középszint a lezárása a
középfokú tanulmányoknak, az
emelt szint pedig belépés az
egyetemre. Ezzel mindenféle
problémák voltak, de alapvető-
en jó irányba mozdult el a sza-
bályozás a „minden iskola úgy
csinál, ahogy akar” állapothoz
képest. Viszont az egyetemek
az emelt szintű érettségit (mint
kötelező belépési feltételt) nem
írták elő finanszírozási okok
miatt, ugyanis a fejkvóta miatt
nekik annál jobb, minél több
tanuló van náluk.
A mostani érettségi szabályo-
zásban a változások már elkez-
dődtek, például már kevesebb
érettségi tárgyat hirdettek meg.
Ezelőtt úgy volt, hogy bármi-
ből lehet érettségizni, például
szerbül testnevelésből, és már
egy érettségizőnél is ugyanúgy
meg kellett szervezni a vizsgát.
Nyelveknél ez nagyon látvá-
nyos és problémás volt, most
már bizonyos nyelvekből nem
is lehet érettségizni. A másik

nagy változtatás pedig várható-
an az lesz, hogy az állam meg
fogja mondani, hogy miből kell
emelt szintű érettségit tenni a
felvételihez. A pontszámrend-
szert már átalakították, a 480
pontos rendszerből 500 pontos
lett, az emelt szintű érettségi 40
pont helyett 50 pontot ér, vi-
szont a nyelvvizsgákat, mivel
az társadalmi előny – mondván
nem mindenkinek van pénze
nyelvvizsgára, kiutazásra, stb.
–, a középfokúnál 35-ről 28-ra,
a felsőfokúnál 50-ről 35-re
csökkentették. Az egyéb plusz-
pontokat (pl. tanulmányi verse-
nyekért) részben megszüntet-
ték, a hátrányos helyzetűek
pontjait pedig csökkentették,
tehát arányosítani kezdtek.
Ötödik tárgynak az iskolai ta-
nulmányi pontokhoz eddig bár-
ki bármit beírhatott, most már
egy természettudományos tan-
tárgyat kell beírni.
Voltak elképzelések, hogy va-
lóban természettudományos
tárgyból kell érettségizni, a tör-
vénytervezetben volt erre uta-
lás. Azt elfogadták, hogy meg
kell emelni a követelményszin-
tet, és azt is, hogy a tanulmányi
pontokba bekerüljön a termtud,
de azt, hogy kötelező érettségi
vizsgatárgyként bekerüljön, azt
nem. Én a bekerüléssel nem ér-

Közmunka, termtud érettségi,Közmunka, termtud érettségi,
500 pontos rendszer500 pontos rendszer

Aki�már�az�utolsó�3-4�évére�készül�a�suliban,�minden�bizony-
nyal�hallhatta�felröppeni�ezeket�a�szavakat�a�folyosókon,�órá-
kon,� és� vagy� kétségbeesetten� elkezdett� figyelni� fizika� órán,
vagy�a�vereség�tudatába�belenyugodott,�és�azt�mondta�magá-
nak,�majd�úgyis�„duplázni�fog”.�Az�oktatásról�és�az�új�közok-
tatási�törvényről�beszélgettem�Horn�Györggyel,�az�Országos
Érettségi�Bizottság�elnökével.



Ha az Alternatív Közgazdasági
Gimnáziumba (AKG) szeretnél
járni, fontos tudni, hogy itt a
dolgok nem teljesen szokvá-
nyosan működnek. Persze,
mint bárhová máshová, ide is
sokféle gyerek jelentkezik.
Azonban mégis van valami kö-
zös ezekben a gyerekekben és a
szüleikben. A szülők és az ide
jelentkező gyerekek alaposan
végiggondolva, sokat tépelőd-
ve jutottak erre a döntésre.
Tudják, hogy itt a tanárok, az
osztályfőnökök valahogy má-
sok, mint ahogy korábban meg-
szokták. Nem ítélik meg és
nem ítélik el a gyereket. Hosz-
szú távra terveznek, és nem
piszkálják a gyereket. Elfogad-
ják, hogy minden gyerek olyan,

amilyen, tudják, hogy van, aki
előbb, és van, aki később érik
be. De igazából a végeredmény
számít. Ennek tudatában az
osztályfőnökök (patrónusok)
igyekeznek a gyereknek a leg-
jobbat, egyfajta személyre sza-
bott nevelést adni.
Az AKG egy rendhagyó iskola.
Olyan iskola, ahol nem akarják
mindenáron megváltoztatni a
tanulókat, inkább segítséget ad-
nak ahhoz, hogy közelebb ke-
rülhess a célod megvalósításá-
hoz. Ez így talán túl általános,
közhelyként hangzik és lóg a
levegőben, de mégis ez az
AKG lényege. Bár hasonló
gondolattal sok iskola büszkél-
kedik, én úgy hiszem, ez igazán
az AKG-t jellemzi. Persze van

más különbség is. Például az,
hogy az AKG teljesen más
rendszerben működik. És most
elsősorban nem az epochális
tanulásra gondolok, hanem in-
kább arra, hogy erősen érezhe-
tő az iskola diákcentrikussága.
Nem az van, hogy a tanár leda-
rálja az anyagot, mint az isko-
lák nagy részében. Csoport-
munka van, így idővel megta-
nulod, hogyan lehet alkalmaz-
kodni, hatékonyan együttmű-
ködni másokkal. A tanártól kér-
dezni pedig nem szégyen,  ha
nem értesz valamit.
Ennek megfelelően a szóbeli
felvételi is más alapokon nyug-
szik, más szempontokon van a
hangsúly. Nem a történelmet
vagy az irodalmat akarják ki-
kérdezni, nem kizárólag a tu-
dásodat tesztelik. Akkor mit,
kérdezheted. Elmondom. Ami-

kor hetedikbe felvételiztem, ti-
zenkét évesen is éreztem, hogy
ez az AKG valahogy más hely.
Éreztem, mert mikor beléptem,
mosolyogva fogadtak, nem
olyan stresszhelyzetnek akar-
tak kitenni, ahol nagyon meg
kell felelni. Egyszerűen érdek-
lődtek irántam, hogy milyen
vagyok. Érdekelte őket, meny-
nyire vagyok nyitott, van-e
erős értékrendem, ha igen, az
milyen. Hogy kommunikatív
lény vagyok-e vagy csendes tí-
pus. Az egész egy jó hangulatú,
de mégis komoly beszélgetés-
hez hasonlított. Segítettek,
hogy ne feszengjek, hanem
érezzem jól magam, és önma-
gamat adva minél inkább érvé-
nyesülni tudjak. Azt hiszem,
erről szól az AKG.

Bruck�Áron
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tek egyet, de az Országos Érett-
ségi Bizottságnak csak vélemé-
nyezési joga van.
Szub:�Az�egyik�vélemény�sze-
rint,�amint�kilépünk�a�közép-
fokú�oktatásból,�akkor�olyan
emberekké�váljunk,�akik�ké-
szek�megfelelni� a�munkaerő-
piac� kihívásainak,� és� van� az
AKG-sabb� szemlélet,� hogy
alapvető�műveltséggel� is� kell
rendelkeznie� az� embernek.
De�kevesebb�szó�esik�a�diákok
jogairól.� Ha� variálunk� az
érettségikkel,� nem� minden
érettségizetteknek� van
ugyanolyan�esélye.�A�tavalyi-
ak�rengeteg�példával�és�hatal-
mas� biztonsággal� érettségiz-
hettek,�mi�pedig�valószínűleg
a� bizonytalanság� tudatával
készülünk.
H.GY.:� Előrebocsátom, hogy
szerintem az AKG-soknak
nagy előnye van az érettségi-
nél, hiszen ők például történe-
lemből komolyabb eséllyel in-

dulnak jó pontszámért, mivel
forráselemzés van benne, más-
hol pedig csak magolják az év-
számokat.
De igazad van valóban, nektek
a mostani helyzet egyértelmű
hátrány, ugyanúgy, mint a
2005-ben érettségizetteknek.
Nagyon nagy probléma a bi-
zonytalanság. Ha legalább idén
megmondanák, hogy választani
kell természettudományos tan-
tárgyat, akkor mindenki a nyel-
vi év alatt vagy szabadidejében
kiválaszthatna egyet, és vissza-
menőleg is átnézné a tananya-
got, hogy ne kerüljön később
bajba. A természettudományos
tantárgyakkal kapcsolatban ar-
ra törekszem, hogy lehessen
földrajzból is érettségizni.
Azért van egy fontos elem,
amire felhívnám a figyelmet:
most kell törekednetek az álta-
lános műveltségre, később már
nehezebb lesz. Nem csak a fel-
vételi érdek számít. Az ember

motivációja többféle dologból
származik. Az egyik az, amit
mondasz, az affinitás vagy az
érdeklődés, a másik pedig a kö-
telességtudat, és csak a harma-
dik az érdek. Megértem az ag-
godalmatokat, de nem baj, ha
most kell sokat tanulni, később
megtérül.
Egyébként igazad van, ez egy

nagyon komoly probléma, en-
gem is nagyon zavar, az egé-
szet én egy lobbinak tartom,
mert műszaki-tudományos pá-
lyákra nagyon kevés ember je-
lentkezik. A bizonytalanság
sokkal rosszabb.

Halpern�Bence�Márk

A felvételi és a beszélgetésA felvételi és a beszélgetés
közti állapotközti állapot

Ha�az�AKG-ba�akarsz�járni,�már�a�felvételi�előtt�érdemes�tud-
nod,�hogy�milyen�ez�az�iskola.�Mi�fontos�és�mi�nem.�Mi�kell�a
jó�felvételihez.�Kit�vesznek�fel�és�miért.
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Okoskodó elméleteimet, szerencsé-
re, az előadás maga tette érvényte-
lenné, mert ezt a képzavart termé-
szetesen az alkotók sem vehették ko-
molyan. Ez csak egy szentimentális,
költőként kudarcot vallott irodalom-
tanár saját versében fordulhat elő,
akit az író-rendező maga alakít a
színpadon, szép önreflexív gesztus-
sal.
Sztripszky Hanna és csapata újra föl-
elevenítette azt a már egy ideje halott
AKG-s hagyományt, hogy diákok
tanár nélkül hozzanak létre előadá-
sokat. Néhányan még emlékezhe-
tünk Kárpáti Palkó vagy Boross
Martin alkotásaira. Nekem, aki szé-
pen belebuktam egy ilyen vállalko-
zásba, külön öröm ezt látni.
A bohózat világa zárt, Petra életének
két-három stádiumát követhetjük
nyomon, melyből a legkiterjedtebb,
leghosszabb szakasz épp az AKG-
ban játszódik (sejthetjük ezt isko-
lánkra jellemző szakszavak hallatán:
patrónus, Maca, titkárság, kilépő).

Ez nem csak az előadás világképét,
de a közönségét is szűkíti, ami ebben
az esetben nem hátrány, hanem
előny. Tudomásom szerint egyetlen
színjátszócsoport sem vállalta fel ed-
dig ilyen nyíltan kilétét, nem ironi-
zált, játszott, vagy vette éppen halá-
losan komolyan ilyen önfeledten az
általa jól ismert környezetet, az
AKG-t.
A zártságot tovább fokozza a kon-
vencionális, szűk családi kör: apa
(Ágostházi Soma), anya (Antal Kin-
ga), Petra. Aki mindig hárman van:
Csikós Panka, Karvalics Fruzsi,
Lambert Mika. E mögött talán Freu-
dot gyaníthatjuk, vagy egyszerűen a
kreatív színházi játék lehetőségét.
Mert a három lány nagyon jó érzék-
kel erősíti, ellenpontozza, ismétli,
visszhangozza egymást. Soma és
Kinga is ráerősít kissé cinikus játéká-
val a családi közhelyekre, bátor tánc-
jeleneteik (a kiváló zeneválogatás
mellett) pedig igazi fűszerként hat-
nak. Az AKG színpadának elmarad-

hatatlan szívtiprója (Asbóth Matyi)
óvodásként is, gimnazistaként is hol
hiteles, hol teátrális, mindig ott, ahol
azt a pillanat megköveteli. Petra örök
riválisa (Zsin Ági) valóságos tündér,
Miss Hungary, naiv natúra, s bár
mindössze három mondat hagyja el
a száját (megszámoltam), nem is
érezzük, hogy szükség volna többre.
A kevés szereplő és a bensőséges
megjelenített világ ellenére a téma
univerzális és örök. Lényegében a
városi fiatal hölgyek különböző élet-
szakaszaira jellemző közhelyes
problémákkal foglalkozik a vígjáték.
Első szerelem, szülők konfliktusai,
költői próbálkozások, elzüllés, ma-

gány. De ez megint nem negatívum:
közhelyet feldolgozni, ez az igazi ki-
hívás. S én ezen a ponton látom az
előadás sikerültségének titkát, és an-
nak kapcsolatát az alkotókhoz.
Mindnyájan közvetlen, megélt ta-
pasztalattal kell rendelkezzenek ar-
ról, amiről játszanak, és ismerniük
kell a fiatalon még állandónak vélt
érzelmek és kistragédiák esendősé-
gét – ezért a bölcs irónia Mika rap-
betétében, ezért a túlfeszített roman-
tika Fruzsi szavalataiban, ezért Pan-
ka arroganciája, ezért Matyi kacsin-
tásai, Soma kitörései, s végül ezért az
önfeledt nevetés, a nagybohózat.
Mert ahogy ők játékukkal szüleiken,
saját gyerek- és kamaszkorukon ne-
vetnek, úgy mi is egyszerre neve-
tünk a helyzet komikusságán, saját
szüleinken, gyerek- és kamaszko-
runkon.
Megérdemelt telt ház (nem volt elég
szék) és állótaps (akinek volt, az is
fölállt). De most már nekem is föl
kell innét állnom.

Szöllősi�Barnabás
Petra –

Hosszú hajam bokáig érő csizma
Írta és rendezte: Sztripszky Hanna

Szereplők: Csikós Panka, Karvalics
Fruzsina, Lambert Dominika,
Antal Kinga, Ágostházi Soma,

Zsin Ágnes, Asbóth Mátyás
Következő�előadás:�
A�Színház�Ünnepe

2011.�június�1.�17�óra
AKG�Színházterem

A könyvtár sarkábólA könyvtár sarkából
Petra – Hosszú hajam bokáig érő csizma

Érdekes�alcím,�bizonygattam�magamnak�a�bemutató�előtti�napok-
ban,�mikor�plakátokon�már�olvasni�lehetett�a�darabról.�Bár�–�gon-
dolkodtam�tovább�–�a�csizma�hosszát� inkább�lentről� fölfelé�szokás
mérni;�boka,�vádli,�térd;�hisz�ha�fentről�mérnénk,�mind�talpig�érne,
márpedig�a�hajat�csak�fentről�lehet,�mert�hát�az�a�csizma.�Vagy�a�haj
hiánya�volna�a�lábbeli?�Mindegy,�még�ha�bizarr�is,�érdekes.
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A Fekete hattyút már vagy fél
éve vártam, annyira, hogy onli-
ne el is kezdtem nézni a filmet.
Nem néztem végig, mert nem
volt rá időm, ami nagy szeren-
cse, mert a filmben olyan ef-
fektek vannak, amik csak a mo-
zivásznon mutatnak jól, ott vá-
lik élvezhetővé és izgalmassá.
Először is mindenkinek azt
ajánlom, hogy moziban nézze
meg a Natalie Portman fősze-
replésével készült filmet.
A történet kiindulópontja a
Hattyúk tavának szereplőválo-
gatása, melyre Nina, a tehetsé-
ges, fényes jövő előtt álló ba-
lett-táncos is jelentkezett. A sok

szenvedés, gyakorlás és nehéz
munka meghozta gyümölcsét, s
mint várható volt, a lány kapta
meg a főszerepet a darabra. Na-
talie Portman segítségével lát-
hattuk, hogy a táncosok világa
kemény, erőtpróbáló világ,
ahol nem szabad visszariadni a
fájdalomtól. Néhány morbi-
dabb jelenet után már nem tud-
tam elképzelni sem, hogy ezek
a táncosok miért vállalják ezt a
sok szenvedést.
A film tele volt táncos jelene-
tekkel, amik lendületet adtak a
történéseknek, összekapcsoltak
egyes részeket, és elképesztő
volt látni, ahogy a pici, vékony,

törékeny balerinák mindent
megtesznek a siker érdekében.
De mégsem a balettról szólt a
film.
Nina, miután ő lett a Hattyúk
tavának főszereplője, rájött,
hogy megkezdődött a verseny-
futás szerepének megtartásáért.
Nemcsak a riválisokkal kellett
leszámolnia, de saját maga kor-
látait is át kellett törnie ahhoz,
hogy elismerést szerezzen mes-
terétől és a közönségtől, s elér-
je a hőn áhított tökéletességet.
Tetszett benne, hogy nem lehe-
tett pontosan tudni, hogy mi
következik, nem volt kiszámít-
ható a történések menete. Tet-
szett, hogy beláthattunk a ku-
lisszák mögé, ahol a balerinák
nem szende kislányok, mint
ahogy azt eddig hittem. Tetszett
a zene, a képek, a ruhák, a tánc,
a mozdulatok, na meg a szerep-
lők is. A mester arcát még min-

dig nem tudom elfelejteni.
A szereplők nagyon jól játszot-
tak, a mellékszereplőket is jól
megválogatták ehhez a film-
hez. Nina anyjának hangulat-
változásai meg tudtak rémíteni,
de az sem volt kevésbé ijesztő,
ahogy felnőtt lányát babusgat-
ta. Natalie Portman tökéletesen
alakította a lányt, akinek a vál-
lán a világnak való megfelelés
terhe ül.
Talán többször meg kell néz-
nem a filmet ahhoz, hogy meg-
értsem, pontosan miről is szólt,
de az biztos, hogy ez egy olyan
mű, ami mellett nem szívesen
megy el az ember.
Mindenkinek ajánlom a Fekete
hattyú megtekintését, szerin-
tem mindenki számára mást
fog ez a film jelenteni!

Varga�Dóra

Fekete-fehérFekete-fehér
Nehéz�lesz�ezt�a�cikket�úgy�megfogalmaznom,�hogy�ne�mond-
jak�néhol�ellent�magamnak,�mert�még�nem�vagyok�biztos�ben-
ne,�hogy� tetszett-e� a� film�vagy� sem.�Egy�meglehetősen� elbo-
rult,�furcsa�alkotással�állunk�szemben,�így�csak�annyit�tudok
mondani,�hogy�nézzétek�meg�a�filmet�ti�is,�s�döntsetek�maga-
tok.

A király beszéde „angolos han-
gulatú”, inkább „komolyabb”
embereknek való film. A színé-
szek remekül játsszák a karak-
tereket, a film megérdemelte a
legjobb filmért járó Oscar elis-
merést. A történet arról szól,
hogy VI. György, brit király
(Colin Firth) dadog, és nagyon
úgy tűnik, hogy nem tud kilá-
balni belőle, még szerencse,
hogy nem ő következik a tró-
non. Vagy hoppá, mégis? Ja,

hogy a bátyja lemondott, és
most ő jön. Na, akkor elkezd
orvosokhoz járni (nem mintha
előtte nem járt volna), mígnem
találkozik Lionel Logue-gal
(Geoffrey Rush), aki igen fur-
csa módon próbálja kigyógyí-
tani. Például azt mondja neki,
hogy káromkodjon, és láss cso-
dát, nem dadog – ilyen és más
furcsa módon próbálja meg ki-
gyógyítani a királyt. A problé-
mákat csak tetézi, hogy háború

készül, és az embereknek kell
egy erős király, akiben remény-
kedhetnek és bízhatnak.

Vida�Gergő

A király beszéde (The King’s
Speech, 118’, 2010)

Rendezte: Tom Hooper
Szereplők: Colin Firth,

Geoffrey Rush, Guy Pearce

A királyA királybeszédebeszéde
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„A Sas nemcsak egy darab fém,
a Sas Róma” – mondja Marcus
Aquila. Nem véletlen a névvá-
lasztás, ugyanis Aquila sast je-
lent latinul.
Marcus Aquila parancsnok lesz
egy britanniai erődben, ahová ő
rendelte ki magát, hogy minél
közelebb legyen a Sas eltűnési
helyéhez. Rögtön csatába keve-
redik, ahol hősiesen küzd, de
megsérül, és emiatt leszerelik a
katonai szolgálatból. A harcban
megszerzi katonái tiszteletét,
ugyanis a római katonák sze-
mében nagyon sokat számít a
becsület, és fontos érték az is,
hogy a katonák nem menekül-
nek el gyáván, hanem harcol-
nak mindhaláláig. Szert tesz
egy rabszolgára, Escára (Jamie
Bell), akit először a gladiátorvi-
adalon látott, ott megmentette
az életét. Esca megfogadja,

hogy hűségesen fogja szolgálni
Marcus Aquilát. Marcus Aquila
tudomására jut, hogy a Sas egy
északi népnél, a souloknál van.
Ezért felépülése után elindul-
nak Escával a falon túlra, hogy
visszaszerezzék a Sast és csa-
ládja becsületét. Bár Esca gyű-
löli a rómaiakat, de segít meg-
mentőjének a kutatásban. A
film a továbbiakban a barbár
törzsek világában játszódik. A
film végét nem mondom el, ha
meg akarod nézni, akkor ülj be
a moziba, és nézd meg! Szerin-
tem érdemes megnézni, nem
fogsz unatkozni. Romantikus
filmek kedvelőinek azonban
nem ajánlom, mert nincs benne
egy szerelmi jelenet sem.
A film izgalmas, bővelkedik
akcióban, becsületről, bátor-
ságról és barátságról is szól. Az
ókori Rómáról is megtudha-

tunk belőle valamit, bár van
benne néhány történelmi baki
is: a 9. légiót 120 körül áthe-
lyezték a mai Hollandia terüle-
tére, és csak 140 körül veszett
nyoma; vagy a lovagláshoz
használt kengyel, ami csak a 7.
században jelent meg Európá-
ban. Azt is tudjuk, hogy a film-
ben is megjelenő lefordított hü-
velykujj egy festmény nyomán
elterjedt legenda, és ellentétben
a hiedelmekkel, éppen a gladi-
átor életének megkímélését je-

lenti.
A filmnek magyar vonatkozása
is van: nagyrészt Magyarorszá-
gon forgatták, és a rendező,
Kevin Mcdonald nagypapája
magyar származású angol fil-
mes.

Zádor�Tamás
A sas (The Eagle, 114’, 2011)

Rendezte: Kevin Macdonald
Szereplők: Channing Tatum,

Jamie Bell, Donald Sutherland

A sasA sas
A�film�140�körül�játszódik,�a�teljes�9.�római�légió�megmagya-
rázhatatlan�eltűnése�után�20�évvel.�A�film�főszereplője�Marcus
Aquila�(Channing�Tatum),�akinek�az�apja�volt�az�eltűnt�5 ezer
ember�vezére,�ő�volt�az,�aki�elvesztette�a�Sast,�a�légió�szimbó-
lumát�Kaledóniában�(a�mai�Skócia�területén).

A� film� ajánlója� alapján� egy
durva,� akciókban� gazdag
filmre�számítottam,�de�A� fél-
szemű�mégsem�ilyen.�A�törté-
net� alapja� egy� már� sokszor
elővett,� egyszerű� sztori,� de
ami�egyszerű,�az�nem�biztos,
hogy�rossz�is.
Az alaptörténet dióhéjban: egy
kislánynak kifosztják és meg-
ölik az apját, erre ő elhatározza,
hogy bosszút áll. Felfogad egy
rendőrbírót, aki már kissé éltes
korú, fásult, és nem veti meg az
italt – amit valamiből meg is
kell venni, így a lány felajánlott
pénze nyomós érv, még akkor
is, ha őt is magával kell vinnie.
Itt meg kell említeni, hogy so-

kat gondolkodtam azon, hogy
az angol film címét (True Grit:
igaz finomság) miért fordítot-
ták le egyszerűen arra, hogy A
félszemű. A magyar fordításon
kívül nem sok hiba van a film-
ben. A színészeket remekül
megtalálták, és volt egy jó kis
depressziós, poros hangulata a
filmnek, ami nekem nagyon
tetszett. Mondjuk azt furcsáll-
tam, hogy egy kislány jobban
tud cigarettát sodorni, mint egy
felnőtt férfi, de ez van.
A film egyébként Charles Por-
tis: True Grit című regénye
alapján készült. A könyv Roald
Dahl szerint az elmúlt 20 év
egyik legjobb könyve. Nálunk
is olvasható már, a napokban

jelent meg a Cartaphilus
Könyvkiadó kiadásában.

Vida�Gergő

A félszemű
(True Grit, 106’, 2010)

Rendezte: Ethan és Joel Coen
Szereplők: Jeff Bridges,

Hailee Steinfeld, Matt Damon

A félszeműA félszemű
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1. Válaszd meg jól a jelsza-
vadat! Tartalmazzon kis- és
nagybetűket, számokat, akár
néhány különleges karaktert
is! Tipikus jelszavak a szüle-
tés év, kisállat neve, becene-
vek – kerülendőek.
2. Változtasd gyakran a jel-
szavadat! Bár elsőre nehéz-
nek tűnhet megjegyezni a
sok jelszót, de már rengeteg
alkalmazás van arra, hogy
feljegyezhesd ezeket!
3. A biztonságos internete-
zés alapelve a vírusvédelem
és a tűzfal. Ha teheted na-
ponta, hetente, de legalább
havonta futtass le egy víru-
sellenőrzést a gépeden. Kü-
lönösen a trójai vírusok
egyik új verziója, a keylog-
gerek jelentenek igazi ve-
szélyt, ugyanis ezek a begé-
pelt karaktereket figyelik és
elemzik, így megtudják a
jelszavadat. Elkerülheted a

veszélyeket, ha egy TXT
szövegfájlból illeszted be a
jelszavadat, hiszen a máso-
lást csak másolásnak érzéke-
li a keylogger! Fontos, hogy
óvatosan internetezz nyilvá-
nos hálózatról, hiszen ezen
keresztül nagyon könnyen
ellopható a jelszavad.
4. Csinálj csoportokat! Fia-
talabb/idősebb csoportokra
vagy közösségekre bontsd
fel az ismerőseidet, így nem
csak irányítani tudod a kom-
munikációdat, de  beállítha-
tod, hogy kivel oszthatod
meg vallási/politikai nézete-
idet, fényképeidet.
5. Akit nem ismersz, azt ne
is jelöld vissza! Üzletek,
körlevelek potenciális áldo-
zatává válhatsz, ha ezeket a
kitalált személyeket vissza-
jelölöd. Nem mindig jó alap
arra, hogy megbízható-e az
ember, az, hogy hány közös

ismerősötök van, de általá-
ban, ha egy közösségben
vagytok (pl. ugyanabba az
iskolába jár, mint te), már
várhatóan nem leszel reklám
áldozata.
+1 Jól válogasd meg, mit
írsz ki. Érdemes külső szem-
lélőknek úgy elkészíteni az
adatlapodat, mint egy port-

foliót, mert ha túl sok komp-
romittáló képet találnak ró-
lad, akkor kisebb esélyed
lesz egy állásinterjún. Jól
gondold meg azt is, hogy ki-
írod-e a telefonszámodat, és
hogy kivel mit osztasz meg!

Halpern�Bence�Márk

5+1 tipp a Facebook5+1 tipp a Facebook
biztonságos használatáhozbiztonságos használatához

Idegesítő� körlevelek,� reklámügynökségek� és� partimeg-
hívók,� kéretlen� üzenetek� az� üzenőfaladra,� jelszólopás.
Vajon�miért�kapod�őket�és�mit�tehetsz�ellenük?�5+1�tipp
ahhoz,�hogy�a�facebookos�életed�könnyebb�legyen.

Rituális öngyilkosságot a
régmúltban és sajnos a je-
lenkorban is követnek el
emberek. Elég, ha a japán
kultúra egyik leghíresebb és
legjellegzetesebb öngyilkos-
sági szertartására, a harakiri-
re gondolunk. Csoportosan
elkövetett öngyilkossággal
is találkozunk a híradások-
ban. Az internet elterjedésé-
nek következményeként

még az is előfordul, hogy a
világháló segítségével
egyeztetnek időpontot a szu-
icid (öngyilkos) hajlamú
emberek. Persze hajlamosak
vagyunk azt gondolni, hogy
ilyen hajmeresztő történet
csakis külföldön fordulhat
elő.
Ezért is volt ijesztő, amikor
hírekből értesültünk, hogy a
sokak által kedvelt Facebo-

ok közösségi oldalon megje-
lent felhívás csoportos ön-
gyilkosságra buzdított pécsi
gimnazistákat. Még a terve-
zett időpontot is megjelení-
tették. A felhívást természe-
tesen törölték. A pécsi Ba-
bits Mihály Gimnázium
igazgatója igyekezett felhív-
ni a tanulók figyelmét a ve-
szélyre, hiszen nem tudhat-
ták, mennyire kell komolyan
venni egy ilyen bejegyzést.
Lehet, hogy valóban valaki
csak viccnek szánta, de ez
egy nagyon veszélyes „já-

ték”, hiszen nem lehet sejte-
ni, hogy érzelmileg labilis
emberekre milyen hatással
lehet egy ilyen szöveg, és
akár tragédia is történhetett
volna.
Szomorú, hogy vannak
olyan emberek, akik nem
gondolják végig, hogy mi-
lyen eseményeket indíthat-
nak el a bejegyzéseikkel.
Szerencsére a diákok is el-
ítélték ezt a cselekményt.

Kondor�Evelin

Egy bejegyzésEgy bejegyzés
nyomábannyomában
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A történet lényege az, hogy
egy ügyvéd fia teherbe ejti a
szolgálólányt, na de persze
az apuci nem tud róla – ő pi-
pogya, ügyetlen bohócnak
tartja a fiát. Na de születik
egy nagy ötlet a pipogya fi-
útól: keressünk egy férfit a

telefonkönyvben, és fogjuk
rá a teherbeejtést. Na, ez ed-
dig jó lenne, ha ki nem de-
rülne a férfiról, hogy nő. Na,
akkor az ügyvéd hogy is
nyeri meg az apasági kerese-
tet? Eközben érkezik egy
páciens, aki el akar válni a

férjétől, mert az elhanyagol-
ta házastársi kötelességeit.
De életében másodszor el-
kezd neki udvarolni még
egy ember, aki kicsit jóképű,
fura, kedves és bolond, tehát
tökéletesen megfelel a nő-
nek. Nos, a darab körülbelül
ezeknek az eseményeknek
az összefonódásáról, kibon-
takozásáról szó. Az még ér-
dekesség a darabban, hogy a
színház igazgatónője (Esze-
nyi Enikő) is játszik benne,
méghozzá a házastársi köte-
lességeit elhanyagoló férj
feleségeként.
Mindenkinek ajánlom, ki-
csinek, nagynak, tanárnak,
csak azoknak nem, akik nem
szeretik a régies, bolondos
dalokat, mert igen, énekel-
nek benne, méghozzá egész
jól. A végkifejlet parádés és
egyedi: mindenki megkapja
azt, ami neki kell, még ha

kicsit másképp is, mint
ahogy szeretné.

Vida�Gergő
Egy csók és más semmi

(Vígszínház)
Rendező: Hegedűs D. Géza

Szereplők: Eszenyi Enikő,
Kern András,

Börcsök Enikő

Egy csók és más semmiEgy csók és más semmi
A�Vígszínházban�játszott�vígjáték�az�egyik� leghumoro-
sabb�darab,�amit�láthat�az�ember�színházban.

A szerb fiú megállíthatatlan-
nak tűnik, idén 4. tornagyő-
zelmét ünnepelhette. Egy-
más után megnyert két
Atp1000 versenyt, ami 2006
óta senkinek sem sikerült.
Az Indian Wells-i döntőben
Djokovic ugyanúgy szet-
thátrányból tudott fordítani
a világranglista első helye-
zettjével, Rafael Nadallal
szemben, mint az előző heti
Miami Openen.
Djokovic ez évi szereplésé-
vel megelőzte Roger Fede-
rert, így megszerezte élete

legjobb ranglistahelyét. Ha
ugyanilyen jól szerepel az
év további részében, akkor
hamar átveheti a világelső-
séget Rafael Nadaltól.
Azonban most kezdődik el a
salakpályás szezon, ami
nem igazán Djokovic erős-
sége, nehéz lesz legyőzni
Nadalt, és megszerezni tőle
a világranglista-elsőséget,
mivel egyértelműen Nadal a
salakpálya legjobbja, de ez
majd elválik a továbbiak-
ban.

Zádor�Tamás

Novak Djokovic megállíthatatlanNovak Djokovic megállíthatatlan
Novak�Djokovic,�a�szerbek�legjobb�teniszezője,�a�világranglista�2.�helyezettje�káprázatos�formában�van.�Djokovic
26�meccs�óta�veretlen,�vagyis�a�2011-es�szezonban�még�nem�kapott�ki.


